



ဂၢၢ်ခၢ်ထုတ်သၢင် ခူင်းဂၢၢ်ခၢ်ဗုဂ်,တီခၢ်တၢင်တူခၢ်ယး ငလးဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်

ကခၢ် RCSS ဂီတီးသၢင်;တၢင်း UNODC ငလး လုင်ပွင်လုင်;တီင်းလီင်,

.....

ဗေံ,ဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ် ခွင်,သီ,ကဝ်ခိုခၢ်;လုင်;တံး (RCSS ANC)

23 December 2013

“ဂၢၢ်ခၢ်ထုတ်ထုတ်ကခၢ် RCSS ဗတ်းသၢင်;တၢင်း,ဗေံ,ခမ်.ထုတ်ဂၢၢ်ခၢ်ရှမ်းမိုဝ်းခူင်းဂၢၢ်ခၢ်ဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်ခမ်. လံး
ဂၢၢ်ခၢ် ခေးတူဂ်းလုင်း မီးဝံ.ခိုဝ်ဗုဂ်ခမ်လေးဂုလုး၊ ယဝ်.ဂေး လုင်ပွင်လုင်;ကမ်,မီးခမ်.လုင်;ရှမ်းမိုဝ်း ခွ်းဂၢၢ်ခၢ်
ဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်။

RCSS ဝံ.ဗုဂ်;ဂပ်းသၢင်ခမ် တၢင်းရှမ်းမိုဝ်းဂီတီးသၢင်;ခူင်းဂၢၢ်ခၢ်ဗုဂ်,တီခၢ်;ငလး ဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်ခမ်. မီးမး
ခၢင်းတၢင်း (1) ပီသေ ဝံ.ဂပ်းသိုဝ်, CCDAC တၢင်း UNODC သေတၢ်. တေးထိုင်မိုဝ်းလီဝ် ဗေံ, CCDAC
ကမ်,မီးဂၢၢ်ခၢ်ဂပ်းသၢင်ခမ်မးခိုခၢ်;လုင်.ဂီဝ်။ ကခၢ်ခမ်.ဂေးပီခမ် လုင်;တုမ်.တိုဝ်.ကခၢ်သၢင်;လုင်;ယုမ်,ယမ်ဂခၢ်
ခွ်းဂၢၢ်ခၢ်ရှမ်းမိုဝ်းဂခၢ်သၢင်;လုင်;ငမ်းယီခမ်ကခၢ်ခိုင်းယဝ်.။”

ဗုဂ်ခမ်လိဂ်;ဂၢၢ်ခၢ်ထုတ်သၢင်ဗုဂ်ခမ်ခမ်. ဂမ်.ဝံ.ခေးလုပုးလင် ကခၢ်ခမ်.ဗေံ,ခိုဝ်ခမ်.သေ မွဂ်,လၢတ်;ခမ်
တၢင်းခတ်းလုလုင်း ကခၢ်ခွင်,သီ,ကဝ်ခိုခၢ်;လုင်;တံး (RCSS) တေလုင်းမိုဝ်းဂီတီးသၢင်; ခူင်းဂၢၢ်ခၢ်ဗုဂ်,
တီခၢ်;တၢင်တူခၢ်ယး ငလးဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်တၢင်း UNODC ငလး လုင်ပွင်လုင်;တီင်းလီင်,
လွမ်းလုလုး;ခေးတူဂ်းလုင်းဂၢၢ်ခၢ်ဂိုတ်းယိုဝ်း။ လီမ်မိုဝ်းလံးခေး တူဂ်းလုင်းဂခၢ်မးခမ်. ရှိုင်မးပီပံယဝ်.
ခူင်းဂၢၢ်ခၢ်လံးမီးလုင်းထိုင်းထိုင်း.ရှိုင်ခခၢ်ခမ်း ယုခမ်.ပိုဝ်းဗေံ,လုင် ပွင်လုင်;ဂုးလခမ်.လခမ်. ကမ်,ပခမ်တၢင်းရှမ်းမိုဝ်း။
ထုတ်ထုတ်ကခၢ်ခမ်. ပီခမ်ကခၢ်တုမ်.တိုဝ်. ဂၢၢ်ခၢ်ဂေးသၢင်; လုင်;ယုမ်,ယမ်ဂခၢ် ခွ်းဂၢၢ်ခၢ်သၢင်;လုင်;
ငမ်းယီခမ်ယဝ်.။

ပိုခမ်.လင် ခူင်းဂၢၢ်ခၢ်ဗုဂ်,တီခၢ်;တၢင်တူခၢ်ယး ငလးဗီဝ်;မူလု.ယးမဝ်းဂမ်

ဝံးလင် RCSS ငလးလုင်ပွင်လုင်;တီင်းလီင်, တူဂ်းလုင်းဂိုတ်းယိုဝ်းဂခၢ် (2 Dec 2011) ယဝ်. ပုခမ်;တၢ်,တေ
ဂီတီးသၢင်; ဂၢၢ်ခၢ်ဗုဂ်,တီခၢ်;တၢင်တူခၢ်ယးဂုးခမ်. လံးမီးပၢင်ကုပ်,ကုဂ်းသၢင်ဗေံ, RCSS,UNODC ငလး;
CCDAC တီးတၢ်;ခီးလိဂ်;မိုဝ်း;27-28 October 2012 သေ လံးခေးတူဂ်းလုင်း 9 ခေး။

ခေးတူဂ်းလူင်းပာင်ဂုမ် (9) ခေး ဂ်ဝ်,လူလ်းဂါခင်ဗ်ဝ်းမူလ်.ယးမဝ်းဂမ် ခင်းခေး ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်း လိုင်းတံး၊ လူင်ပွင်လိုင်း; ငလး; UNODC

ဝခင်းထီ. 27-28October 2012 ၊ တးခီးလီဂ်း လိုင်းတံး

1. တးတေခိုင်ပွင် လွင်းလိပ်းဂ်ခင်းခပ်.သင်; ခင်းပိုခင်.တီးငလးဝ်းခိုင်းခေးငလးဝ်းခိုင်း ပခင်,လိုင်းခခင်. ယူ,တီး လူင်ပွင်လိုင်း; UNODC ငလး; ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံးသေ ခိုင်ပွင်ဂ်တံးသင်;ဂျး။
2. ကပ်ခိုင်ခေးမုခင်းကခင်လံးမး တီးလွင်းလိပ်းဂ်ခင်းခပ်.သင်; ခင်းငလးဝ်းခိုင်းခခင်.သေ တးတေခိုင်ပွင်ခေးတီး တူဝ်ယာင်,ခိုင်းဂါခင်ဗ်ဝ်း,တူခင်းတိုင်တံးခင်းရှပ်တီးခခင်. ယူ,တီး လူင်ပွင်လိုင်း; UNODC ငလး; ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံး ရှမ်းဂခင်ထတ်းလိုင်းဂျး။
3. ရှမ်းဂခင်ခိုခင်,တံး; ဗ်ခင်းခိုင်းဂါခင် ကခင်တေသိုပ်,ဂ်တံးသင်; ခင်းခေးတီးတူဝ်ယာင်,ခိုင်းဂါခင် ဗ်ဝ်း,တူခင်းတိုင်တံးခင်းရှပ်တီး လိုင်းလိုင်းဝ်.ခခင်.ငလး; ကခင်သပ်းလိင်းခခင်မုဂ်.လုမ်းတူင်, ဝိုင်းဂုခင်းခပ်ယပ်. ကပ်တိုင်ဂုခင်ထိုင်ခပ်သေ ဗေးခမ်.ဗေးတူဝ်ခိုင်ပွင်ဂျး။
4. တီးခင်းခေးတီးတူဝ်ယာင်,ခိုင်းဂါခင် ဗ်ဝ်း,တူခင်းတိုင်တံးခင်းရှပ်တီး လိုင်းလိုင်းဝ်.ခခင်. ယူ,တီး လူင်ပွင်လိုင်း; UNODC ငလး; ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံးသေ ခိုင်ပွင်ဂ်တံးသင်;ဂျး။
5. တီးခင်းခေးတီးတူဝ်ယာင်,ခိုင်းဂါခင် ဗ်ဝ်း,တူခင်းတိုင်တံးခင်းရှပ်တီးလိုင်းခခင်. ယူ,တီး UNODC သေ တေဂမ်.လွံး ပါးလံးဂ်တံးသင်;ခိုင်းဂါပံးဂျး။
6. တးတေလံးခိုင်းပတ်.ဂျာတ်. ဂမ်.လွံးတီးလဝ်းတးခေး. ဂုးခိုင်းခိုင်း ပုခင်းတးခင်းခေးတီးတူဝ် ယာင်, ခိုင်းဂါခင်ဗ်ဝ်း,တူခင်းတိုင်တံးခင်းရှပ်တီး လိုင်းကခင်တေရှမ်းဂခင်ဗေးခမ်.ဗေးတူဝ် ခိုင်ပွင်ဂျးခခင်. ယူ,တီး UNODC သေ တေဂပ်းသခင်ဂုပ်.ငီ.ခိုင်ပွင်ဂျး။
7. တးတေပခင်လွင်းပိုခင်.ရှေ့ခိုင်ဂုခင်းခိုင်း ခင်းခေးတီးဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံးဂုမ်းဂမ်၊ ဂေး.သိုဂ်း ဂေး.ရှာခင် ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံးခပ် ဂ်ဝ်,လူလ်းဂါခင်ခေး.ဂင်;ဗေးယးမဝ်းဂမ်၊ ဂါခင်ဗ်ဝ်း,ယးခိုခင်, လူတ်းယွမ်းလူင်းငလး; တးတေရှမ်းဂခင်ဂုမ်းထိုင်ယးမဝ်းဂမ် ကိတ်,ပး တးတေဗေးခမ်. ခခင်တူဝ်ဂါခင်ပုဂ်းပွင် တူခင်းတံးခင်းတိုင်လိုင်းခခင်. ရှ်းလွံ.လံးသုခင်းတုမ် ပခင်ပိုခင်.ရှေ့.သေ ခိုင်ပွင်ဂျး။
8. တးတေဗေးခမ်.ခခင်တူဝ် လွင်းရှမ်းဂခင် ဂုမ်းထိုင်ယးမဝ်းဂမ်ငလး; ဂါခင်ပုဂ်းပွင်တူခင်း တံးခင်းတိုင်လိုင်းခခင်.ခခင်. ယူ,တီးလုမ်းယးမဝ်းဂမ်ငလး; တပ်.ပလိတ်;ခိုင်းတံး၊ ဗွင်,သီ, ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံးခပ်တေမဂ်းမခင်း; ဗေးဂပ်းသခင်ငလး; တေလွံ.လံးဂပ်းသိုပ်,တိုင်ဂီးမေးလ်၊ ဗုင်းကိတ်,လံးသင်,ထုတ်,ခိုင်,ကပ်;သေ လိတ်;လံးခေးမုခင်းခပ်,ငါဝ်း ရှမ်းဂခင်ခိုင်ပွင်ဂျး။
9. ဂ်ဝ်,လူလ်းဂါခင်ရှမ်း,လုမ်းဂုးလွင်းလွင်း; ခင်းခေးတီးရှမ်းဂါခင်ပုဂ်းပွင် တူခင်းတံးခင်းတိုင်ကခင်လုမ်း ယးမဝ်းဂမ်ငလး; UNODC ငလး;ဗွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်းတံး တေရှမ်းဂခင်ခိုင်ပွင်ဂ်တံးသင်;ခခင်. တေသိုပ်,တိုင်,ခခင်လခင်.ပးခိုင်ဗ်ခင်းဂျး။

လူင်ပွင်လိုင်း; ကမ်,ပခင်သုခင်,ငတ,ဂ်တံးသင်;ခိုင်းဂါခင်

တးတေ ဗေးခမ်.ဗေးတူဝ် ခေးတူဂ်းလူင်း (9) ခေးခခင်. RCSS လံးမဂ်းမခင်း;ပခင်ပုခင်း;ဗုခင်း လဝ်းရှာခင်ဝခင်းသိုင် ယူ,ဝ်.တီးလုမ်းဂပ်းသခင်တူခင်းတီး မိုင်းဝခင်းထီ. 24 January 2013 သေ ပွံ.ဂပ်းသိုပ်, CCDAC ငလး; UNODC မး။

ခင်းခေးတိုက်လင်း(9) ခေးခေံ. လံးထတ်းရှင်ဝါး ကမ်,မီးပုးဝခင်းလုံတေတ,ရှိတ်းသင်း; ဇေးခေံ.ဇေးတူဝံ။ တီးခေးထီ. (4) ဝါးဝံ. တေရှိတ်းသင်းရှမ်းမိုဝ်းတီးဝံးသုတ်းခေံဂုလ်း။

24 January 2013, ဗုဒ္ဓလတ်းဂါခေံဇာံ,ဇိဝ်းမုလ်.ယးမဝ်းဂမ် RCSS လဝ်းသိုက်းလံးရှာခေံ တင်းဇာံ,ဂပ်းသခေံ လဝ်းရှာခေံဝခင်းသိုင် လံးရှပ်.ထူပံးထမ် ဗွင်းလူင်ဇာံ,လိခေံလိခေံလေးရှမ်း,လူမ်း;လေးမိုင်းတံး လဝ်းသိုက်းလူင် ကွင်,တူ, ဝါးရှင်းဂါခေံဇာံ,တံခင်းတိုင်တူခေံယး တေတ,ရှိတ်းသင်းဂါခေံမိုဝ်းလုံလေး မွှ်,လာတ်းပုးဝါးဇာံ, RCSS နေတ.ထူဝ်းတခင်း တျးရှမ်းမိုဝ်းဂခေံဂျှ။ လဝ်းသိုက်းလူင် ကွင်,တူ,တွပ်,ဝါး လွင်းခေံ. တင်းခေံဝ်ခပ် ကမ်,တွပ်,သင်မေးဝါးခေံ။ ထမ်တီးရှပ်ခေးပလိက်; လေးမိုင်းတံး ဝိခင်းထုခင်းဂေး ဝါးလွင်းခေံ. ဇာံ,ခေံဝ်ခပ် ကမ်,လီ.သင်,သင်မေး။

လွင်းဂါခေံရှင်ခေးခင်းလေးလွင်းမွင်.ခမ် တွခင်းလွင်းထတ်းပိုခေံ.တီးခွင်းဂါခေံရှမ်းဂခေံ

ဝခင်းထီ. 10 February 2013, UNODC Country Manager Mr. Jason Eligh ရှပ်.ထူပံးဂခေံ တင်းရှပ်ပပ်းလူင် RCSS သေ လာတ်းဝါးခင်းလို့ခေံ March 2013 တေရှမ်းမိုဝ်းဂခေံသမ်ဇာံ,သေ လွင်းထတ်းပိုခေံ.တီးခွင်းဂါခေံ. ခေံ,ရှပ်တေလိဝ်းဇေးခေံ.ဇေးတူဝံလံးခေံ. UNODC ဂေး တိုက်.ခတ်းလုံ ကုပ်,ကုပ်းတိုက်းသုခင်းလူင်ပွင်လိုင်;ယူ,ဝါးခေံ။

ဗွင်းယမ်းပံး. တျးရှမ်းမိုဝ်းဂခေံ (3) ဇာံ,ယူ,ခေံ. ခေံ,ရှပ်တေရှပ်.လံး ငပ်းလံးဂုခင်းဇာံ,ယး ခင်းလေးဝ်းမိုင်းခေံး လေးမိုင်းပခေံ,ခေံ. ဇာံ,ဇိဝ်းမုလ်.ယးမဝ်းဂမ် RCSS လံးလွင်းလိပ်းရှိတ်း ခင်းလို့ခေံ Feb-March 2013 တီးခင်းလေးဝ်းမိုင်းပခေံ, (9)ဝါခေံ; လေးလေးဝ်းမိုင်းခေံး(11)ဝါခေံ။ လံးထတ်းရှင် ဂါခေံရှပ်လိုင်.တွင်.ဂုခင်းမိုင်း ခင်းပိုခေံ.တီး လံးပိုင်းကိုင်ခေံဝ်ဂါခေံဇာံ,ယး။ ဇာံ,တိုင်,မိဝ်းကမ်,မီးခခေံ ငိုခင်းခပ်းကေ,၊ လံးသိုဝ်.ဂါခေံခပ်း၊ ကမ်,မီးရှင်းရှိတ်း၊ ကမ်,မီးရှင်းယး။ တီးလိခေံဇာံ,သွမ်း ကမ်,မီးဝ်းကမ်,မီးဇာံ,။ ခေံ.ကမ်,လိုင်, ယပ်,တျးခေံ.ဂါခေံ။ လံးရှင်ပု,ထိုခေံ,လူ.ဝံ.တင်းခေံ။ မိုဝ်းပူခေံ.မေးဂေး လံးခမ်,တမ်,သိုက်းမခေံ; တိတ်းတိုင်ခေံ.ဝါခေံ။

လံးရှပ်.ထူပံး ကုပ်,ကုပ်း ဂုခင်းမိုင်းဂုးဝါခေံ;ဝါခေံ;သေ ထမ်တူလ်းဂင်လုံခပ်။ ခပ်မွှ်,လာတ်းဝါး ဂွမ်းပိုဝ်းဂါခေံရှပ်ခေံလိုင်.တွင်.လေး ခပ်လင်,လံးဇာံ,ယး။ သင်မီးဂါခေံဇာံ,တံခင်းပခေံ တျးရှပ်ခေံလိုင်.တွင်. ဂုမ်းထုခင်းလိုင် ကမ်,ရှိတ်းဇာံ,ယး။ လီမီးဂါခေံဇာံ,သွမ်းကွက်,ဂုခေံ,မီးခခေံ မီးလွက်းဂါတ်,သိုဝ်.ပခေံဝါးခေံ။ ပံး.တေးထိုင်လို့ခေံ March 2013 သိုင်;ဂေး ဇာံ, CCDAC ကမ်,မီးလွင်းပွင်,လိင်းမေးလိုင်.ရှပ်။

မိုဝ်းဝခင်းထီ. 2 April 2013 ခေံ. ဗုဒ္ဓလတ်းဂါခေံ လဝ်းသိုက်းလံးရှာခေံ လေးဗုဒ္ဓမံလူင် လဝ်းရှာခေံသိုင်ဝခင်း ဇာံ,ဇိဝ်းမုလ်.ယးမဝ်းဂမ်ခွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းလိုင်;တံး ရှပ်.ထူပံး Mr. Jason Eligh တီးလမ်း UNODC တူခေံ;တီး။ မခင်းမွှ်,လာတ်းဝါး တေတိုက်းသုခင်းလူင်ပွင်လိုင်; တျးလူင်းဂိပ်းခေးမုခင်းပိုခေံ.တီး ခင်းလေးဝ်းမိုင်းခေံး လေးမိုင်းပခေံ, (ဝံးခပ်းသင်းဂျှခေံ,)

ဝခင်းထီ. 5 April 2013 ထမ်ရှပ်ခေးပလိက်; လေးမိုင်းတံးဝိခင်းထုခင်း လွင်းဝါးတေလွင်းဂိပ်းခေးမုခင်းပိုခေံ.တီး Needs Assessment ခေံ. တေပီခေံမိုဝ်းလုံ။ မခင်းလင်,မွှ်,လာတ်းဝါး လူပ်,လံးထမ် UNODC ဂွခေံ,ဝါးခေံ။ လံးထတ်းရှင်ဝါး တျးတေ,ရှိတ်းသင်းဂါခေံရှမ်းမိုဝ်းဂခေံခေံ. ပေးထမ် UNODC ဝါး ဇာံ,လူင်ပွင်လိုင်; ပံ,ပခေံခွင်.လေး ပံ,လာင်းတေ,။ ပေးထမ်ဇာံ,ဇိဝ်းမုလ်.ယးလူင်ပွင်လိုင်;မိုင်းတံး ဝါးလူပ်,လံးထမ် UNODC (ကမ်,ခေံ) ဇာံ,ခေံဝ်ပံ,လီ.သင်ဝါးရှပ်မေး။

ဈေးလှုပ်လင်

ဂၢၢ်ခၢ်တူဝ်တူဝ်းကၢၤ RCSS ခတံးသၢင်;တၢ်ပၤဇၢၤခၢ်ခၢ်.တူဝ်ဂၢၢ်ခၢ်ရှၢ်;မိုဝ်းခၢ်ခၢ်;မူလ်.ယၢ်မဝ်းဂၢ်ခၢ်. လံး; ဂၢၢ်ခၢ် ဈေးတူဝ်းလှုပ်: မိးဝံ.ခၢ်ဝ်ခၢ်ခၢ်လေးဂူလ်း၊ ယဝ်.ဂၢၢ်; လှုပ်ပွင်လှုပ်;ကမ်,မိးခၢ်ခၢ်.လှုပ်ရှၢ်;မိုဝ်း ခၢ်ခၢ် ခၢ်ခၢ်;မူလ်.ယၢ်မဝ်းဂၢ်ခၢ်။

RCSS ဝံ.ဇၢ်ဂၢ်းသၢင် တၢ်ရှၢ်;မိုဝ်းရှိုတ်းသၢင်;ခၢ်ခၢ်;တံးခၢ်ခၢ်; ခၢ်ခၢ်;မူလ်.ယၢ်မဝ်းဂၢ်ခၢ်. မိးမၤ ခၢ်ခၢ်: (1) ပီသေ ပွံ.ဂၢ်းသိုဝ်, CCDAC တၢ် UNODC သေတၢ် တၢ်တိုဝ်းလှုပ်;လိဝ် ခၢ်, CCDAC ကမ်,မိးဂၢ်ခၢ်ဂၢ်းသၢင်မၤခိုခၢ်လှုပ်.ရှိုဝ်။ ကၢၤခၢ်ခၢ်.ဂၢၢ်ပီခၢ် လှုပ်;တုမ်.တိုဝ်.ကၢၤခၢ်ခၢ်;လှုပ်;ယုမ်,ယမ်ဂၢ်ခၢ် ခၢ်ခၢ်ရှၢ်;မိုဝ်းဂၢ်ခၢ်ခၢ်;လှုပ်;ခၢ်ခၢ်.ယီခၢ်ခၢ်ခၢ်;ယဝ်.။



ခၢ်,ခၢ်;မူလ်.ယၢ်မဝ်းဂၢ်ခၢ်
ခွင်,သီ,ကပ်ခိုခၢ်လှုပ်;တံး

တီးဂၢ်းသိုဝ်,

- လဝ်;သိုဝ်းလံး;ဂၢၢ် +66 888569186
- လဝ်;ဂၢၢ်ခၢ်သီဝ်ခၢ်: +66 874399678
- Email rcss.anc@gmail.com
- Website www.rcssanc.org
- Twitter www.twitter.com/rcssand
- Facebook www.facebook.com/rcssand